
Referat KB møde  
 
Emne: Kredsbestyrelsesmøde, DTS, Kreds ØST 
 
Formål med mødet: Behandle, orientere, drøfte og beslutte omkring nyt fra kredsene, 
omkring materiale til HB møde. 
Data om mødet 
 
Dato: Tirsdag den 5. september 2019 
Tid: 10:00 – 15:30. 
 
Sted: SC Bornholm 
 
 
Referent: Jette Q 
 

Mødedeltagere:  
1. Henrik Møller, mødeleder 
2. Frank Thor 
3. Lene Höilund Jensen 
4. Jette Quaade 
5. Jan Erik Dahl 
6. Claus Rossing 
7. Susanne Brixum 
8. Søren Lind Nordestgaard 
 
Afbud: 
Heidi Østerballe 
Hans Henrik Olsen 
Flemming Hansen 
Jan Magnusson 
Morten Dannemann Jensen 
June Petersen 

Dagsorden:  Ansvar: 
1. Velkomst.  Henrik bød velkommen og Jan E. oplyste om de praktiske detaljer for 

dagen. 
2. Godkendelse af dagsorden.  Der er indsat et yderligere punkt, der er møde for 

medlemmerne på Bornholm kl. 11.00.  
3. Meddelelser fra 
valgenheder samt 
forretningsområder. Skriftlige 
indlæg sendes til kreds 3´s 
distributionsliste inden 
mødet. 

Køge: 
Der er medlemsmøde 16. september 2019 hvor Merete 
underholder omkring ferieloven. Der vil være deltagelse af 
Kredsformanden og Koordinerende for Told, dette bl.a. for at 
forsøge at få en ny TR til lokationen. 
 
Roskilde: 
Roskilde har haft det årlige medlemsmøde med deltagelse af 
Jørn Rise og i år også Merete Berdiin. Konsekvenser af Ny 
Ferielov samt nyt fra Skatteforvaltningen, primært 
Gældsstyrelsen blev gennemgået. Eftermiddagen bød på 
stor spørgelyst blandt de 70 fremmødte om ”lån” af 
feriedage, rekruttering af medarbejdere, seniorordninger, 
konsekvenser af Østre Landsretsdommen (overførsel af 
pensionsbidrag til PFA), Resultatet af APV undersøgelsen 
m.v. Vi har fejret i alt 17 jubilarer inden årets udgang. 
Vi siger farvel til 1 medlem i Vurderingsstyrelsen, 1 i 
Gældsstyrelsen og 1 i Service pr. 1.10 – alle forlader 
arbejdspladsen for at gå på pension. Styrelsesdirektør Lars 
Nordahl Lemvigh har besøgt Gældsstyrelsen 27. august og 
indledte med at orientere om Rigsrevisionens kritik. Herefter 
oplyste Lars, at vi stort set var i mål med ansættelse af 
medarbejdere, fremdriften på nyt inddrivelsessystem PSRM, 
forberedelse af ny lovgivning til imødegåelse af forældelse af 
fordringer, resultat af rykkerudsendelse og drift generelt. 



Dårlig lydkvalitet, manglende gentagelse af stillede 
spørgsmål etc. gjorde det vanskeligt for de fleste at 
koncentrere sig om hvad der blev sagt.  
Den gennemførte APV undersøgelse på begge lokationer har 
givet anledning til drøftelser omkring såvel de fysiske som 
psykiske områder. I den forbindelse blev den rent tekniske 
side af undersøgelse diskuteret, idet det virker påfaldende at 
der i alle enheder i Vurderingsstyrelsen er 1 ansat som har 
følt sig/været tilskuer til/fornemmet mobning fra ledelsen. I 
Gældsstyrelsen ligner billedet i nogen grad 
Vurderingsstyrelsen, idet der i de tilfælde, hvor der er 
registreret mobning, kun er udfald med en enkelt. En 
problematik der, selvom det kan være en fejl, skal have 
særlig opmærksomhed. 
Parkeringsforholdene er fortsat en udfordring i Ny 
Østergade. Medlemsmøde 28. august i Vurdering 1 som den 
koordinerende TR havde indkaldt til mundede ud i, at 
succesen gentages forud for hvert dialogmøde med 
Underdirektøren. Vurderingsstyrelsens medarbejdere er 
inviteret til Fællesdag 18. september på Fyn, deltagelse er 
frivillig. For de der ikke kan deltage i middagen om aftenen, 
tilbydes hjemtransport med bus sidst på eftermiddagen. 
 
 
Høje Taastrup: 
Også i Høje Taastrup har vi haft medlemsmøde med Jørn 
Rise (den 28. august) og informationsmøde om den nye 
ferielov med Merete Berdiin (den 21. august). Der var pænt 
fremmøde til begge møder, men der var plads til mange 
flere. I disse dage går snakken mest med indflytninger af 
kolleger fra Sluseholmen pr. 1. oktober. Der skulle have 
været indflyttet 4 enheder fra Skattestyrelsen på den dato. 
Men da der reelt ikke er plads til de knap 90 nye kolleger på 
det tidspunkt, udskydes indflytningen af de to enheder fra 
Selskab til januar, så der pr. 1. oktober kun indflytter knap 
50 medarbejdere, fra Erhverv. Men vi skal sidde tæt 
alligevel, så der foregår en øvelse i placering af 
medarbejdere på adressen, så de sidder sammen med hver 
sit direktørområde. Denne plan blev meldt ud i starten af 
ugen og nu skal det planlægges, hvor hver enkelt 
medarbejder skal sidde. Men Jørn nævnte til 
medlemsmødet, at man så efter andre lokaliteter i Høje 
Taastrup end Helgeshøj Allé. Så nu bliver der gættet på, 
hvor det kan være. 
 
Fredensborg: 
Merete Berdiin var her den 22. august 2019 og fortalte 
medlemmerne om den nye ferielov. Det var noget af et 
tilløbsstykke. Nogen af de medlemmer som skal til Næstved 
her fra Fredensborg den 1/12-2019 er tjenestemænd med 
kommunal baggrund. Nogen af disse har af HR fået 
Mail om, at det skal de kunne tåle – det er der uenig hed om 
– Merete Berdiin er inde over disse sager. Der er gang i 
diverse jubilæer – 5 havde 40 års jubilæum den 1. august – 
1 havde minsandten på samme dato været her i 50 år. 1. 



september endnu 1 som dog kun har været her i 25 år. 1 
har taget sin afsked den 1. september 2019. 
 
Bornholm: 
Fortsat roligt her i huset. Tilgangen af nye medarbejdere 
lader vente på sig. Arbejdsmængden er noget uoverskuelig. 
Vi er ramt af en del alvorlig sygdom. Et enkelt jubilæum (40 
år) har vi været ”udsat” for her i sommer og der kommer et 
enkelt mere pr. 1. oktober (25 år). Vi overvejer lidt på et 
medlemsmøde i efteråret, men har ikke bestemt temaet 
endnu. Der er ansat en toldelev pr. 1. september 2019.  
 
Næstved: 
Vi har to medlemsmøder på vej. Det ene bliver 17. 
september 2019 om ferieloven og det andet bliver med Jørn 
på besøg, spisning osv. i løbet af november. Der er stor 
afgang af kolleger, der skulle komme fra slusen, Høje-
Taastrup og Fredensborg, og der bliver ikke fyldt op 1:1, 
selvom opgaverne er blevet tungere. Der ansættes til 3 
enheder, men ikke svarende til behovet. Der er travlt. Bl.a. 
mange sager om misbrug af TastSelv, genoptagelser 
vedrørende omfordeling af renter (hjælp til Horsens), 
fejllister ver. Logiske kontroller og overvågning på både 
forskud og slut, hvor mange sager fører til 
genoptagelsessager, og EVS-sager, hvor VURDST har 
ændret Ejendomsvurderingen. Der skulle lysdæmpende film 
udvendigt på ruderne mod syd, så de blev pudset – 
indvendigt! Nu er de pudset, men det er allerede en uge og 
en stribe regnbyger siden. Filmen er ikke kommet på!  
Det synes meget stille omkring kantinen?? Skulle vist have 
været i gang i år. 
 
Maribo: 
Der har været 2 jubilæer. 
 
Vurderingsstyrelsen: 
Der har været afholdt medlemsmøde i Roskilde. Det er aftalt 
at før dialogmøderne vil der blive afholdt medlemsmøde for 
at få alle input med. 
 
Gældsstyrelsen: 
I SU-k er DTS repræsenteret ved Anette Albrechtsen fra 
forbundet. Der er stor opmærksomhed på at der anvendes 
de midler der er til rådighed. Direktør Lars Norddahl er på 
vej rundt og besøge alle driftscentre med møde for alle 
medarbejderne. Der er underskrevet yderligere en 
senioraftale. Der er ved at ske en vurdering om alle speciel-
/chef konsulenter om de skal honoreres for overtid, det er 
en konkret vurdering i de enkelte tilfælde. 
 
Toldstyrelsen: 
Nørre Alslev skal flyttes til nye lokaler ca. 250 m væk. 



4. Gennemgang af dagsorden 
og materiale til HB møde den 
10. september 2019.  

HB mødet er ændret til skype møde og dagsorden reduceret 
til 2 punkter. Dette skyldes at der endnu ikke foreligger et 
finansforslag. 
 
1. Den aktuelle situation - bordet rundt  
2. Ledelsesværktøjer - afrapportering fra mødet den 27. 
august 2019 
 
Der er indkaldt til ekstraordinært HB møde d. 2. oktober 
2019 med forventning om at der er fremkommet forslag til 
finanslov. 

5. Meddelelser fra 
formanden. 

June har rundsendt AMR materiale omkring storrum, Henrik 
har bemærket at der skal være rigeligt med flexrum der er 
udstyret med det korrekte udstyr i forhold til vores 
arbejdsstationer. 

6. Hvad skal vi videreformidle 
til HB / medlemmerne fra 
mødet? 

Værktøjskassen, det ser ud til at alle midler er anvendt, og 
der står stadig medlemmer på listen som har stået der 
længe og hvor der endnu ikke foreligger nogen afklaring. 
 
Der stilles forslag til at der kan oprettes et betalingskort som 
TR kan anvende til betaling af gaver og ved 
medlemsarrangementer så der ikke skal lægges så mange 
penge ud. Det gør et stort indhug i privatøkonomien og det 
kan være svært at lægge ud ved store regninger. 
 
Der er for få ressourcer til for mange arbejdsopgaver. 
Opgaver og medarbejdere er flyttet rundt, og mange sidder 
ikke nødvendigvis med de opgaver, de er bedst til at løse. 

6a. Møde med medlemmerne Der mødte medlemmer op, og vi havde en snak omkring 
forskellige emner. 

7. Eventuelt. Jette er valgt som medlem af redaktionsudvalget for 
Gældsstyrelsen på seneste HB møde.  

8. Afslutning, næste møde 
den 16. oktober 2019 på SC 
Høje-Taastrup 

 

 

 


